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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa, obradująca pod 
przewodnictwem wicemarszałka Sejmu Joachima Brudzińskiego oraz posła 
Stanisława Gawłowskiego (PO), przewodniczącego Komisji, dokonała:

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Teresa Nowakowska – wicedyrektor Biura 
Komisji Sejmowych oraz Bartosz Bąk, Bogusława Kram, Krystyna Pająk – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych; Mirosław Sobolewski – specjalista z Biura Analiz Sejmowych.
Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:

Witam panie i panów posłów. Otwieram zwołane przez Marszałka Sejmu, na podsta-
wie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu, pierwsze powiedzenie Komisji Ochrony Środowi-
ska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje 
wybór prezydium Komisji: przewodniczącego oraz zastępców przewodniczącego. Zgodnie 
z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały komisji zapadają większością głosów, w obecności 
co najmniej jednej trzeciej liczby członków komisji. Na podstawie listy obecności człon-
ków Komisji stwierdzam kworum.
Przypominam także, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powo-

łuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głosowa-
nie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komi-
sji. Głosowanie prowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto wstrzymał 
się od głosu. Wybór zostanie dokonany jeśli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą 
większość głosów, tzn. więcej głosów za niż przeciwnych. Głosy wstrzymujące się nie 
są brane pod uwagę.
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej liczby kandydatów, uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów, spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe. Czy zasady głoso-
wania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich państwa posłów jasne? Nikt 
z posłów nie zgłasza wątpliwości. W związku z powyższym proszę o zgłaszanie kandy-
datur. Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie marszałku, chciałem w imieniu Klubu Parlamentarnego Platforma Obywatelska 
zgłosić  na funkcję  przewodniczącego Komisji  pana  posła  Stanisława Gawłowskiego. 
Przypomnę, że pan poseł Stanisław Gawłowski przed 2005 r. pełnił wiele ważnych funk-
cji w samorządzie terytorialnym. Był burmistrzem Darłowa, potem zastępcą prezydenta 
Koszalina, a od 2005 r. zasiada w Sejmie. Od 2007 r. do 2015 r. pełnił również zaszczytną 
funkcję sekretarza stanu w Ministerstwie Środowiska. W 2011 r. uzyskał stopień dok-
tora w Społecznej Wyższej Szkole Przedsiębiorczości i Zarządzania w Łodzi. Ma pełne 
kwalifikacje, by w sposób dobry zarządzać z poziomu parlamentu, Sejmu, tak ważnym 
obszarem, jakim jest ochrona środowiska. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję bardzo, panie pośle. Czy pan poseł Stanisław Gawłowski wyraża zgodę na kan-
dydowanie?
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Poseł Stanisław Gawłowski (PO):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję, w związku z powyższym. Zgłoszona została tylko jedna kandydatura 
na funkcję przewodniczącego Komisji. W takim razie przystąpimy do głosowania.
Kto  jest  za wyborem na funkcję  przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Zasobów Naturalnych i Leśnictwa pana posła Stanisława Gawłowskiego? Kto jest prze-
ciw? Kto wstrzymał się od głosu?

Sekretarz Komisji Bartosz Bąk:
Za 28 posłów, nikt nie był przeciw, 1 poseł wstrzymał się od głosu.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Stanisław Gaw-
łowski przy 28 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. Panie 
pośle, gratuluję serdecznie i zapraszam pana, już przewodniczącego Komisji, do stołu 
prezydialnego.
Przystępujemy teraz do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji.  Informuję, 

że Konwent Seniorów ustalił liczbę zastępców przewodniczących w zależności od wiel-
kości komisji. W komisji dużej  liczba zastępców powinna wynosić – w przypadku tej 
Komisji – do trzech osób, ponieważ Komisja Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa…

Głosy z sali:
Chyba do czterech osób?

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Konwent Seniorów, w porozumieniu z poszczególnymi klubami, uznał – szanowni pań-
stwo – wskutek porozumienia między klubami, iż Komisja Ochrony Środowiska, Zasobów 
Naturalnych i Leśnictwa winna posiadać trzech zastępców. W związku z powyższym, 
pozostałe – w ramach parytetu przewidziane dla poszczególnych klubów – stanowiska 
zastępców przewodniczących trafiły do innych komisji. Na przykład, w dniu dzisiejszym 
zostało wybranych siedmiu zastępców przewodniczącego Komisji Finansów Publicznych. 
Podkreślam – w porozumieniu z wszystkimi klubami. Dlatego w przypadku tej Komisji 
ustalenia są następujące: trzech zastępców przewodniczącego.
Bardzo proszę i bardzo serdecznie gratuluję, panie przewodniczący. Proszę państwa, 

czy  jest sprzeciw w związku z powyższym? Nie słyszę. W takim razie przystępujemy 
do zgłaszania kandydatur na stanowisko zastępców przewodniczącego. Bardzo proszę, 
panie pośle.

Poseł Ireneusz Raś (PO):
Panie marszałku, jeszcze raz w imieniu Klubu Parlamentarnego Platforma Obywatelska 
chciałem zgłosić na funkcję wiceprzewodniczącego pana posła Bogusława Sonika.
Pan  Bogusław  Sonik  to wieloletni  samorządowiec  różnych  szczebli.  Od 2004r. 

do 2014 r. był europosłem i ma wiele kompetencji, a w zakresie ochrony środowiska jest 
znawcą prawa unijnego w tym zakresie. Wreszcie – był on wielokrotnie przez różnych 
dziennikarzy doceniany rozmaitymi nagrodami za aktywność, za obronę polskich inte-
resów w Unii Europejskiej.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Czy pan poseł Bogusław Sonik wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Bogusław Sonik (PO):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę, panie pośle.
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Poseł Wojciech Skurkiewicz (PiS):
Dziękuję bardzo panie marszałku. W imieniu Klubu Parlamentarnego Prawo i Spra-
wiedliwość chciałbym zgłosić panią poseł Annę Paluch na funkcję zastępcy przewodni-
czącego Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. Pani Anna 
Paluch jest posłem V, VI i VII kadencji Sejmu. W Komisji Ochrony Środowiska, Zaso-
bów Naturalnych i Leśnictwa zasiada od początku swojej działalności parlamentarnej. 
Jest również bardzo doświadczonym samorządowcem. Zasiadała przed dwie kadencje 
w samorządzie gminnym oraz w sejmiku województwa małopolskiego.
Rekomenduję również i zgłaszam kandydaturę pana posła Dariusza Bąka na funk-

cję  zastępcy  przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska,  Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa. Pan poseł Dariusz Bąk jest posłem VI i VII kadencji Sejmu. Z wykształcenia 
jest leśnikiem i również od początku swej działalności parlamentarnej zasiada w Komisji 
Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. Pan poseł także jest bardzo 
doświadczonym samorządowcem. Przez pięć kadencji zasiadał w samorządzie gminnym 
i powiatowym pełniąc zaszczytne funkcje w tychże samorządach.
Jeszcze raz podkreślam – pani poseł Anna Paluch i pan poseł Dariusz Bąk to osoby, 

które zgłaszam, w imieniu Klubu Parlamentarnego Prawo i Sprawiedliwość, na funkcję 
zastępców przewodniczącego Komisji.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Bardzo dziękuję, panie pośle. Czy pani poseł Anna Paluch wyraża zgodę na kandydo-
wanie?

Poseł Anna Paluch (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Dziękuję. Czy pan poseł Dariusz Bąk wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Dariusz Bąk (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Szanowni państwo, w związku ze zgłoszeniem ustalonej liczby kandydatów na funkcję 
zastępców przewodniczącego, proponuję dokonanie wyboru przez głosowanie łączne. Czy 
jest sprzeciw? Nie słyszę. W takim razie, kto jest za wyborem zgłoszonych kandydatów 
na funkcję zastępców przewodniczącego Komisji, czyli pani poseł Anny Paluch, pana 
posła Bogusława Sonika i pana posła Dariusza Bąka? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu?

Sekretarz Komisji Bartosz Bąk:
Za 36 posłów, nikt nie był przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu.

Wicemarszałek Sejmu Joachim Brudziński:
Informuję, że zastępcami przewodniczącego Komisji zostali wybrani 36 głosami za, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się następujący posłowie: Anna Paluch, 
Bogusław Sonik i Dariusz Bąk. Bardzo serdecznie państwu posłom gratuluję i przeka-
zuję prowadzenie posiedzenia panu przewodniczącemu. Natomiast wszystkim państwu 
składam, na ręce pana przewodniczącego i państwa zastępców przewodniczącego, życze-
nia dobrej i owocnej pracy w tej kadencji. Wszystkiego dobrego. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Stanisław Gawłowski (PO):
Dziękuję bardzo. Zapraszam państwa wiceprzewodniczących do stołu prezydialnego. 
Bardzo serdecznie dziękuję za wybór na zaszczytną funkcję przewodniczącego Komi-
sji  Ochrony  Środowiska,  Zasobów Naturalnych  i Leśnictwa.  Pozwolę  sobie  wyrazić 
nadzieję, że praca w tej Komisji będzie przede wszystkim miała charakter merytoryczny. 
Będziemy pewnie toczyć dyskusje, być może nawet spory o sprawy, które dotyczą szeroko 
rozumianego środowiska, gospodarki wodnej, zasobów naturalnych  i leśnictwa, czyli 
tych wszystkich obszarów, które są związane z problematyką przypisaną do tej Komi-
sji. Mam nadzieję, że jeżeli zdarzą nam się różnice zdań, to będziemy potrafili różnić 
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się pięknie. Bo przecież istotą demokracji czasem jest spór. Jednak będę prosił i mocno 
o to zabiegał, jeśli się pojawi taka różnica zdań, żebyśmy potrafili ze sobą dyskutować, 
żebyśmy potrafili szukać rozwiązań, które będą prowadzić do celu. Myślę bowiem, że dla 
wszystkich tu bez wyjątku ten cel to dobro Polski, dobro polskiego środowiska natural-
nego. Mam przeświadczenie, że na pewno z doświadczonymi parlamentarzystami w pre-
zydium Komisji uda się nam ułożyć dobre relacje. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję.
Porządek obrad przewidywał tylko i wyłącznie wybór prezydium, ale gdyby były jakie-

kolwiek wnioski, sugestie, pytania, to zapraszam do zabrania głosu. Czy ktoś z państwa 
wiceprzewodniczących chce zabrać głos? Jeżeli nie… Pan poseł, bardzo proszę.

Poseł Zbigniew Ajchler (PO):
Panie przewodniczący, gratuluję tak jednomyślnego wyniku. Chciałbym się dowiedzieć, 
w jaki sposób będzie budowany plan pracy naszej Komisji. Czy będziemy indywidualnie 
wnosili propozycje, czy też prezydium będzie budowało taki plan pracy? Proszę o infor-
mację.

Przewodniczący poseł Stanisław Gawłowski (PO):
Pani przewodnicząca Paluch.

Poseł Anna Paluch (PiS):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, dzisiejszy porządek obrad przewidywał wyłącznie 
wybór prezydium Komisji, więc skoro prezydium zostało wybrane, myślę, że prezydium 
powinno się spotkać, powinno jakiś kalendarz prac ustalić, a państwo zostaniecie powia-
domieni przez  sekretariat Komisji  o sposobie,  trybie zgłaszania propozycji  tematów. 
Zawsze przez te trzy kadencje, w których zasiadałam w Komisji Ochrony Środowiska, 
Zasobów Naturalnych i Leśnictwa, mieliśmy taki tryb pracy, iż każdy poseł miał inicja-
tywę w budowaniu planu pracy Komisji i każdy mógł składać propozycje tematów. Będę 
dążyła do tego, by ten sposób pracy utrzymać. Myślę jednak, że najpierw na ten temat 
powinniśmy porozmawiać w prezydium Komisji.

Przewodniczący poseł Stanisław Gawłowski (PO):
Czy są jeszcze jakieś głosy? Rzeczywiście pani przewodnicząca Paluch ma rację. Zawsze 
plan pracy układaliśmy w taki sposób, że z jednej strony pytaliśmy właściwy resort o opi-
nie dotyczące własnych zamierzeń związanych z planem pracy na dany rok, ale oprócz 
tego każdy z członków Komisji, każdy z państwa posłów, mógł i będzie mógł również 
w przyszłości wnieść własne propozycje do planu pracy Komisji. A dalej wspólnie już, 
będziemy dyskutować na posiedzeniu Komisji i pewnie poprzez głosowanie – choć myślę, 
że uda się nam tu uzyskać konsensus – ustalimy plan pracy Komisji w taki sposób, żeby 
wszystkie uwagi i wnioski były uwzględnione. Ale rzeczywiście –  jak zauważyła pani 
poseł Paluch – ta procedura, myślę, że nie ulegnie zmianie.
Czy jeszcze są jakieś głosy? Pani poseł Hibner.

Poseł Jolanta Hibner (PO):
Dziękuję bardzo. Jeszcze raz gratuluję państwu wyboru do prezydium. Natomiast mam 
takie pytanie, a jednocześnie prośbę, by jednym z pierwszych punktów naszego posie-
dzenia była sprawa szczytu klimatycznego. Za chwilę mamy szczyt klimatyczny. Byłam 
cztery razy na takim szczycie i wiem jak trudno jest, by jakiekolwiek wnioski były wcze-
śniej przez nas omówione. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Stanisław Gawłowski (PO):
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś uwagi? Na pewno ten głos dotyczący ujęcia w pra-
cach Komisji spraw związanych ze szczytem klimatycznym w Paryżu weźmiemy pod 
uwagę. To jest absolutnie bardzo ważne wydarzenie i jestem przekonany, że Komisja 
będzie chciała się zapoznać z polskim stanowiskiem na ten szczyt. Jednak mam nadzieję, 
że państwo to zrozumiecie, iż zrobimy to w porozumieniu z ministrem środowiska. Jed-
nak  jego głos będzie  tutaj bardzo ważny. Będzie on prezentował stanowisko w imie-
niu Rzeczypospolitej Polskiej. W związku z tym musimy uzgodnić, kiedy będzie dobry 
moment, żeby mógł nas zapoznać z planem własnej prezentacji w Paryżu.
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Jeśli nie ma więcej spraw – zamykam pierwsze posiedzenie sejmowej Komisji Ochrony 
Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa. Dziękuję bardzo. O następnym posiedze-
niu zostaniecie państwo powiadomieni dotychczasową drogą. Dziękuję bardzo.


